
 
     R O M Â N I A 

    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr. 18399 din 09.08.2023 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 27 iulie 2023, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data 
de 27 iulie 2023 se desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, utilizând 
o platformă online de videoconferință, începând cu orele 1430. Prin Dispoziţia 
Preşedintelui Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.178 din 20.07.2023 a fost 
convocat Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud în şedinţă ordinară la data de 27 
iulie 2023, orele 1430. Consilierii judeţeni au fost convocaţi în scris, prin invitaţie, 
transmisă prin e-mail și telefonic. Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a 
fost afişat la sediul instituţiei şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-
media locală. 

* 
Ședința ordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud este condusă de 

domnul Președinte Emil Radu Moldovan, iar prezența este făcută prin apel 
nominal.  

La ședință sunt prezenţi 30 de consilieri judeţeni, după cum urmează: 
doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-
Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, domnul Bertel Doru, doamna Calo 
Viorica, domnul Cârlig Cristian-Costel, doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul 
Coman Samuel-Leon, doamna Darabont Emiliana-Cristina, domnul Dedean-
Bortăș Ioan, domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul 
Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai Mihael-Simion, domnul Galeș Florin-
Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-Grigore, domnul 
Manea Angelo-Aurelian, domnul Marica Marius-Macedon, domnul Moldovan 
Florin-Cristian, domnul Pintea Vasile-Lucian, domnul Pop George, domnul Puica 
Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus 
Romulus-Virgil, domnul Scuturici Gheorghe, domnul Sbîrciu Călin, doamna 
Sigmirean Doina-Maria și doamna Ulecan Maria.   

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general al 

județului și domnul Grigore-Florin Moldovan - Administratorul public al județului. 
 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de specialitate 
al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: doamna Duța-Rafila Parasca - director 
executiv, doamna Elena Butta - director executiv, domnul Ceclan-Oprea Ciprian - 
director executiv, doamna Kerekes Cristina-Annamaria - arhitect-șef, domnul 
Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, domnul Baciu Mircea - șef serviciu, doamna 
Hasnăș Veronica - șef serviciu, doamna Ana Jurje - șef birou, doamna 
Ungureanu Elisabeta - șef birou, doamna Borșa Luminița - șef birou, domnul 
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Zăgrean Cristian-Vasile - consilier superior, doamna Palade Ionela-Crina - 
consilier superior, domnul Spân George-Marian - consilier principal și doamna 
Neamțiu Oana-Ancuța - consilier cabinet președinte. 
  Au fost invitați la ședință și sunt prezenți: doamna Alboi Șandru Elena - 
directorul general adjunct economic al Direcției Generală de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, doamna Morari Adriana Elena - șeful 
Centrului pentru Protecția Copilului Bistrița, domnul Cosma Vasile-Eugen - 
directorul Clubului Sportiv „GLORIA 2018 ̋ Bistrița-Năsăud, precum și domnul 
Lazany Gabriel - managerul Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița. 

* 
În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, au 

fost înscrise 11 proiecte de hotărâri, procesul-verbal al ședinței ordinare din data 
de 29.06.2023, procesul-verbal al ședinței extraordinare din data de 30.06.2023 
și procesul-verbal al ședinței extraordinare din data de 10.07.2023.  

La data de 24.07.2023, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu 
Proiectul de hotărâre nr.IX/16956 din 24.07.2023 pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.177/2022 privind exprimarea acordului 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud pentru participarea Județului Bistrița-Năsăud 
la implementarea proiectului din Investiția I.4 „Implementarea a 3.000 km de 
trasee cicloturistice la nivel național” finanțat din PNRR, Componenta 11 – 
Turism și cultură. De asemenea, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu 
Proiectul de hotărâre nr.VIII/16962 din 24.07.2023 privind aprobarea 
contractării unui împrumut în valoare de 15.000.000 lei, în conformitate cu 
prevederile art.1 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.24/2023 privind 
unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria 
Statului, cu modificările și completările ulterioare.  

Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de următoarele: 
- comunicarea adresei Consiliului Județean Suceava, înregistrată la Consiliul 

Județean Bistrița-Năsăud sub nr.16951/24.07.2023, prin care liderul de 
parteneriat a transmis Acordul de parteneriat actualizat, Nota de fundamentare 
a investiției și traseul cicloturistic, astfel încât Comuna Ilva Mare din județul 
Bistrița-Năsăud și Comuna Sărățeni din județul Mureș să fie cuprinse în calitate 
de parteneri, cu mențiunea de a transmite Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud modificată, în cel mai scurt timp, pentru a fi aprobate 
modificările și la nivelul liderului de parteneriat, în cadrul ședinței programate la 
data de 31.07.2023; 

- publicarea în data de 20.07.2023 în Monitorul Oficial al României, Partea I, 
a Legii nr.235/2023 privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 
nr.7/2023 pentru aprobarea Programului naţional de investiţii "Şcoli sigure şi 
sănătoase", precum şi pentru modificarea art.1 alin.(1) din Ordonanţa de 
urgenţă a Guvernului nr.24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare destinate 
acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului. Potrivit modificărilor aduse 
Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.24/2023,  „unităţile/subdiviziunile 
administrativ-teritoriale pot solicita, inclusiv pentru instituţiile publice finanţate 
integral din bugetul local şi pentru asociaţiile de dezvoltare intercomunitară din 



3 

 

care fac parte, de la Ministerul Finanţelor, în cursul anului 2023, până cel târziu 
la data de 1 august 2023, contractarea de împrumuturi din venituri din 
privatizare, înregistrate în contul curent general al Trezoreriei Statului, în limita 
sumei de 1.000.000 mii lei, pentru asigurarea cofinanţării proiectelor finanţate 
din fonduri externe nerambursabile de la Uniunea Europeană şi de la donatori 
europeni în cadrul programelor interguvernamentale, inclusiv pentru finanţarea 
cheltuielilor neeligibile asociate proiectelor, precum şi pentru asigurarea 
cofinanţării proiectelor finanţate prin PNRR şi POR, care trebuie să fie finalizate 
până la data de 31 decembrie 2026”. 

 
Totodată, prin adresa nr.IX/17276 din 26.07.2023, doamna Vicepreședinte 

Tabără Camelia, în calitate de inițiator, a solicitat retragerea Proiectului de 
hotărâre nr.IX/16619 din 19.07.2023 privind aprobarea actualizării indicatorilor 
tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții „Construirea a 3 locuințe 
protejate și reconversia unui spațiu în centru de zi, în orașul Beclean, județul 
Bistrița-Năsăud”, aflat la punctul 14 din proiectul ordinii de zi (Anexa la 
Dispoziția Președintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.178 din 
20.07.2023), având în vedere adresa nr.34877 din 26.07.2023, înregistrată la 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud cu nr.IX/17260 din 26.07.2023, prin care 
Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 
comunică faptul că s-au constatat erori în documentația transmisă de executant. 

 
Proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile prevăzute 

de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare. 

* 
 (Ora 1530) 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sărut-mâinile! Bună ziua! 
(Se efectuează apelul nominal al consilierilor județeni.) 
... 
Doru Bertel: - consilier județean - 
Bună ziua. Permiteți-mi să votez verbal, dacă se poate. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
E în regulă. Ne spuneți acum, pentru a câștiga timp? 
Doru Bertel: - consilier județean - 
Da. Sigur. Votul meu este favorabil pentru toate proiectele de pe ordinea 

de zi. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumim, domnule consilier. 
... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 30, plus președintele, 

fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare a ședinței 
ordinare a consiliului județean.  
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Proiectul ordinii de zi cu suplimentare: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 29.06.2023 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 30.06.2023 
3. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 10.07.2023 
4. Proiect de hotărâre nr.VIII/16346 din 14.07.2023 privind 
aprobarea execuției bugetului județului Bistrița-Năsăud pentru 
trimestrul II al anului 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/15932 din 11.07.2023 privind 
aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al orașului Năsăud a bunurilor aferente infrastructurii 
punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe terenurile proprietate 
publică a orașului Năsăud, în cadrul proiectului „Sistem de 
management integrat al deșeurilor solide în județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/15960 din 11.07.2023 privind 
aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al orașului Sângeorz-Băi a bunurilor aferente 
infrastructurii punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe 
terenurile proprietate publică a orașului Sângeorz-Băi, în cadrul 
proiectului „Sistem de management integrat al deșeurilor solide în 
județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
7. Proiect de hotărâre nr.VIII/15930 din 11.07.2023 privind 
aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al comunei Maieru a bunurilor aferente infrastructurii 
punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe terenurile proprietate 
publică a comunei Maieru, în cadrul proiectului „Sistem de 
management integrat al deșeurilor solide în județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/15956 din 11.07.2023 privind 
aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al comunei Negrilești a bunurilor aferente 
infrastructurii punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe 
terenurile proprietate publică a comunei Negrilești, în cadrul 
proiectului „Sistem de management integrat al deșeurilor solide în 
județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/16665 din 19.07.2023 privind 
actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți obiectivului de 
investiții „Modernizare DJ173B, km 2+728-10+000, Bistrița-Tărpiu, 
judeţul Bistrița-Năsăud” 
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Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/16745 din 20.07.2023 privind 
declanșarea procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată 
situate pe amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes 
județean „Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, 
județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
11. Proiect de hotărâre nr.VIII/16747 din 20.07.2023 privind 
aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al Municipiului 
Bistriţa, de trecere, din domeniul public al Municipiului Bistriţa în 
domeniul public al Județului Bistrița-Năsăud, a unor suprafețe de 
teren din imobilele înscrise în C.F. nr.72968, nr.72923 și nr.75512 
Bistrița, situate pe coridorul de expropriere al lucrării de utilitate 
publică „Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, 
județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
12. Proiect de hotărâre nr.VIII/16749 din 20.07.2023 privind 
aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al Comunei 
Dumitra, de trecere, din domeniul public al Comunei Dumitra în 
domeniul public al Județului Bistrița-Năsăud, a unei suprafețe de teren 
din imobilul înscris în C.F. nr.27264 Dumitra, situată pe coridorul de 
expropriere al lucrării de utilitate publică „Modernizare DJ 173B, km 
2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
13. Proiect de hotărâre nr.IX/16646 din 19.07.2023 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare și funcționare al serviciilor sociale cu 
cazare: „Casa de tip familial nr.1 Teaca” și „Casa de tip familial nr.2 
Teaca” din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Bistrița-Năsăud 
Inițiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
14. Proiect de hotărâre nr.IX/16956 din 24.07.2023 pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.177/2022 privind exprimarea acordului Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud pentru participarea Județului Bistrița-Năsăud la 
implementarea proiectului din Investiția I.4 „Implementarea a 3.000 
km de trasee cicloturistice la nivel național” finanțat din PNRR, 
Componenta 11 – Turism și cultură 
Inițiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
15. Proiect de hotărâre nr.VIII/16962 din 24.07.2023 privind 
aprobarea contractării unui împrumut în valoare de 15.000.000 lei, în 
conformitate cu prevederile art.1 din Ordonanţa de urgenţă a 
Guvernului nr.24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare destinate 
acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului, cu modificările și 
completările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
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16.  Diverse 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă sunt intervenții la ordinea de zi? Dacă nu sunt, vă rog să votați.    
Cu 31 de voturi „pentru”, ordinea de zi a fost aprobată.  
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 29.06.2023 
 Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  

Cu 31 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 30.06.2023 
 Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Vă rog să votați.  

Cu 31 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
3.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 10.07.2023 
 Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Vă rog să votați.  

Cu 31 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
4.  Proiect de hotărâre nr.VIII/16346 din 14.07.2023 privind 

aprobarea execuției bugetului județului Bistrița-Năsăud pentru 
trimestrul II al anului 2023 
 Comisia economică - aviz favorabil 

 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
 Comisia de administrație - aviz favorabil 
 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
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 Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Doamna Calo și pe urmă domnul 
Coman. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Da. Mulțumesc! Trebuie să motivez de ce m-am abținut la execuția 

bugetară și am să mă abțin și astăzi, vă spun de la început. Îmi place să verific, 
să văd, să urmăresc, ce se face cu banii publici, prin cifrele care apar la fiecare 
departament. Și am rugat directorul economic de la dumneavoastră, care mi-a 
trimis ieri o situație, pe care eu, n-am reușit ... că mi s-a transmis în ultima 
secundă, n-am reușit s-o discut în comisie. O discutăm aici și chiar îmi pare bine 
că sunteți dumneavoastră ca să auziți... nu că nu știți... dar, să știți obiecțiile 
mele, de ce mă abțin la acest proiect.  

La Clubul Sportiv „GLORIA 2018” Bistrița-Năsăud, de exemplu, apare la 
rubrica „alte cheltuieli”, suma de 10.114.980 lei. Am cerut să mi se defalce pe 
fiecare, în ce constă acest 10 milioane. Și scrie așa 8.244.144 lei „salariu 
sportivi”. Am înțeles „salariu sportivi”, cu toate că pun și eu semnul întrebării 
mare. Dacă tot suntem la capitolul „salariu sportivi”, este când cei care joacă 
handbal, de exemplu, merită, este când nu merită, pur și simplu. Dar, bănuiesc 
că salariile sunt constante tot timpul ori că joacă bine, ori că nu joacă bine. 
După aceea, la „materiale consumabile”, acuma, nu știu dacă GLORIA, are 
atâtea materiale consumabile în valoare de 153.885 lei, adică un miliard 
jumătate. Și, după aceea, suma care este și mai mare, care e cu semnul 
întrebării pentru mine „servicii publicitare”, am înțeles că se fac la greu, din 
partea dumneavoastră către presă. Scrie așa „servicii publicitare online”, „servicii 
curățenie”, „servicii psihologice” și „servicii medicale”, 538.816 lei, adică 5 
miliarde și ceva se duc către niște servicii, care nu știu eu, poate nu este 
momentul acum. Dar, poate este momentul acum, să ne explice cineva ce 
înseamnă materialele consumabile și ce înseamnă aceste servicii, în valoare de 5 
miliarde, 538 de mii, aproape 5 miliarde jumătate în bani vechi. Asta la GLORIA.  

La muzeu...iarăși publicitatea este în vogă și se plătește pentru publicitate 
28.000 de lei. Pentru „servicii de întreținere”, „sisteme de siguranță” și „sisteme 
de incendiu”, „verificare sisteme de siguranță”... poate sunt eu rămasă în urmă 
și nu știu ce înseamnă, servicii de igienizare, deratizare, 13.000 de lei. Deci, în 
afară de cifrele ce vi le-am citit eu acum, dumneavoastră și tuturor, există 
rubrici în afară de „alte cheltuieli” în care scrie clar și românește, pentru curent 
atâta, pentru apă atâta, pentru căldură atâta, pentru curățenie atâta, pentru, 
pentru ... pentru toate există sume alocate. Și atunci, pentru „alte cheltuieli”, de 
ce mai trebuie să vină igienizarea, deratizarea și alte cele, în plus, față de ce 
scrie la celelalte rubrici? Mă lămuriți dumneavoastră, mă lămurește cineva de la 
cele 2 instituții? Eu nu sunt mulțumită cum se împart pe aceste 2 instituții, banii 
publici. Eu, astăzi, voi fi consecventă cum am fost la celelalte 2 ședințe și mă voi 
abține, la execuția bugetară, de acum. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumesc, doamna Calo. Domnule Coman, vă rog. 
 
 



8 

 

Samuel-Leon Coman: - consilier județean -  
Domnule președinte, stimați colegi! Am întrebat care sunt cele mai mari 

sume care nu au fost încasate la consiliul județean și avem problema acesta 
care o să se acumuleze în vara aceasta, probabil, legate de decontările de la 
spital. Și aici e o problemă până la urmă politică ... domnule președinte, 
dumneavoastră sunteți vicepreședinte în Biroul Național al PSD-ului și aveți, să 
zicem, un cuvânt de spus ... de un an de zile trenează legea aceasta legată de 
pensiile speciale deci, acolo trebuie să reușim încet, că de asta ne dă Dumnezeu 
înțelepciune, să facem un echilibru între ceea ce au părinții noștri, 1800-2000 de 
lei pensie, după 40 de ani de muncă ... mama are 1300 de lei pensie... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule Coman, cu tot respectul, suntem la execuția bugetară, nu la 

declarații politice.  
Samuel-Leon Coman: - consilier județean -  
Nu, domnule președinte, dar....  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Pensiile speciale și cu astea, n-au treabă cu execuția bugetară a consiliului 

județean. Vă rog, să veniți la subiect. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean -  
Domnule președinte, deci nu avem decontări, e adevărat? Nu avem  

decontările pe ceea ce s-a lucrat la spital din cauza ... Înțelegeți? Este o 
problemă gravă pe care tot noi trebuie să o rezolvăm, la nivel național. Aici 
trebuie să interveniți. Nu este o declarație politică, este vorba de o chestie 
foarte practică.  

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, dar care merge foarte bine la declarații politice.  
Samuel-Leon Coman: - consilier județean -  
Dacă, de o jumătate de an nu se votează legea aceea, spuneți-mi  cine vă 

decontează lucrările de la spital? Cu ce bani plătim oamenii care lucrează la 
spital?     

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule Coman, la execuția bugetară, aveți ceva să spuneți? La „diverse” 

o să vă răspund respectând regulile, ce se întâmplă cu decontările de la spital. 
La execuția bugetară, vă rog dacă aveți ceva? 

Samuel-Leon Coman: - consilier județean -  
Aceasta era, mulțumesc. La „diverse”, revin, dacă vreți să-mi răspundeți.  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, la „diverse”, o să vă răspund, respectând regulamentul de funcționare 

a ședințelor de consiliu.     
Doamna Calo, punctual, cu toată prețuirea și respectul, pentru că, ca și 

mine, ca și mulți dintre colegii noștri, sunteți un suporter al clubului GLORIA și al 
echipelor, subscriu și eu că sunt momente când echipa câștigă, sunt și momente 
când pierde. Lucrurile acestea  pot fi justificate sau nejustificate, avem trăiri și 
sentimente, care cumva coincid pe acest subiect. Legat de partea că iau salarii 
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sau nu iau salarii, noi suntem ... nu suntem numai noi pe pământ, Clubul 
GLORIA ... suntem parte dintr-un fenomen care funcționează la nivel mondial.  

Aș vrea doar să vă spun că nu sunt numai salarii, că sunt și sancțiuni în 
regulamentul intern al clubului, sunt obiective, sunt toate lucrurile prevăzute, 
așa cum se întâmplă peste tot în lume. Legat de partea de cheltuieli, să știți că 
costurile serviciilor de sănătate, doamna Calo, nu sunt ieftine deloc. Conform 
legislației și regulilor la nivel mondial, nu în România, accidentările, operațiile, 
partea de recuperare a sportivilor și, vorbim aici, de accidentările produse pe 
terenul de joc, în timpul meciurilor sunt decontate de către club. Avem o tânără 
fetiță care era pivot la echipa de tineret, doamna Calo, care, din păcate și pentru 
noi, dar și pentru ea, s-a accidentat la ultima fază, la ultimul antrenament, 
înainte de a începe Campionatul European U19. O cheamă Noemi Mezei, a făcut 
ruptură de ligamente și zilele trecute era la Budapesta, la un chirurg specializat 
în medicină sportivă pentru ligamente și clubul decontează, conform legislației 
din România.  

Pentru partea cealaltă, legată de curățenie, de dezinsecție, de toate 
celelalte lucruri, o să vă rog, dacă vă permite timpul, conducătorii instituțiilor 
finanțate de către consiliul județean sunt la ședință. O să-l rog pe domnul 
director Gavrilaș, să vă dea un telefon, să vă invite la o cafea și să vă explice ce 
cheltuieli de deratizare, dezinsecție sau ce mai face pe acolo. O să o rog pe 
doamna director economic, Parasca, să se uite pe site-ul Centrului Cultural 
Municipal, să ne spună câți bani cheltuie Centrul Cultural Municipal „George 
Coșbuc” cu publicitatea și cu comunicarea, ca să putem face o comparație dacă 
muzeul care are 16 secții în județul Bistrița-Năsăud, cheltuie mai mult sau mai 
puțin și după ce o să primesc răspunsul de la direcția economică, o să putem 
discuta și despre acest subiect.  

Din punctul meu de vedere, doamna Calo, banii publici trebuie consumați 
și cheltuiți conform legii. Ei sunt supuși verificărilor. Curtea de Conturi este de 
peste 3 luni la consiliul județean, cred că mai este aici, nu? Sunt până în 10 
august, și verifică toate detaliile cheltuirii banilor publici. Acolo unde există vreun 
sentiment sau există suspiciuni că vreunul dintre colegii noștri nu își fac treaba, 
sunt alături de dumneavoastră. Nimeni nu are dreptul, sub nicio formă, să 
încalce nici cu o virgulă legislația în domeniu.  

Sunt, de 11 ani, președintele consiliului județean, i-am împlinit luna 
trecută. Până în momentul de față, în instituțiile consiliului județean nu am 
întâlnit niciun fel de problemă de cheltuire nelegală a fondurilor. Sigur, oricând 
se pot face dezbateri, are rost să susținem sportul, nu are rost să susținem 
sportul, e bine că avem GLORIA, nu e bine că avem GLORIA, e bine că avem 
sală polivalentă nouă, nu e bine, trebuie pus altceva în față... Deci, aici sigur vor 
fi opinii, opinii în permanență diferite.  

Eu, vă mărturisesc că v-am mulțumit tuturor, public, o fac și cu această 
ocazie, tuturor, pentru decizia de a susține sportul. Avem undeva la vreo 1600 
de sportivi, cred că, legitimați la GLORIA, dintre care, peste 1400 sunt copii, 
tineri, fete și băieți care fac sport. Vă invit pe fiecare să mergeți la sală, la sala 
din parc, la baza sportivă GLORIA, să vedeți că terenurile sunt pline toată ziua 
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de copilași care fac sport. Vă mărturisesc că am fost și aseară... m-am uitat la 
meciul fetelor de la echipa de fotbal feminin cu echipa din Pécs, din Ungaria. Am 
văzut terenurile toate pline cu copii care se antrenau. Mie îmi crește sufletul 
când îi văd pe copilași. De asemenea, sunt extrem de bucuros când pe stradă, 
prin Bistrița, întâlnesc copii în treningul GLORIEI, cu tricoul GLORIEI, cu rucsacul 
GLORIEI în spate. Și, cred că este misiunea noastră să sprijinim sportul și, mai 
este mai este o vorbă, doamna Calo, 100 de lei investiți astăzi în sport, o să fie 
500 de lei economie, peste mai mulți ani, la spitalul din Bistrița. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Domnule președinte ... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Acum, eu rugămintea, nu vreau să fac un dialog. V-am ascultat, v-am 

răspuns, dar nu putem face noi 2 un dialog. Ați vorbit. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Dar nu facem... vorbim concret, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ați depășit cele 3 minute din regulament. V-am lăsat să vorbiți, dialog, 

facem, vă aștept... 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Numai puțin, v-am ascultat... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu vă aștept să discutăm, să nu dialogăm numai noi 2 în ședința aceasta. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Păi nu este dialog, că este o discuție serioasă. Deci, am înțeles aceasta cu 

serviciile medicale. Aveți, aici, perfectă dreptate. Dar din cei 538 de mii, să ne 
spună domnul director... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Doamna Calo, nu pot să vă răspund eu la lucrurile care nu sunt. Dacă mai 

sunt întrebări suplimentare, domnul director Cosma este aici, vă rog... 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Numai puțin, lăsați-mă să termin propoziția, că și eu v-am lăsat să vorbiți.  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Numai o secundă, numai o secundă, doamna Calo... 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Serviciile medicale ... sunt foarte de acord că trebuie servicii medicale, dar 

ați dat un singur caz, din 538 de mii ....nu mă opriți că nu vreau... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Aveți răbdare un pic, că nu vreau să vă opresc. Domnul director Cosma 

este prezent. O să vă rog, să-i adresați întrebarea, punctual ... Domnul director 
Cosma vă va răspunde, suplimentar față de asta, dânsul vă stă la dispoziție și el 
vă așteaptă, să vă arate documentele justificative, din spatele, facturile și tot ce 
este. Acum, vă rog să-l întrebați pe domnul Cosma, vă rog. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Întrebarea mea către domnul Cosma: din 538.816 lei, da, serviciile 

medicale cu care sunt și eu de acord, dar dumneavoastră ați dat un singur 
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exemplu, un singur exemplu, până la execuția bugetară pe trimestrul II da, ce 
sumă aveți alocată din 538.816 lei pentru servicii medicale? Să dea Dumnezeu 
să nu trebuiască, să aveți nevoie de ei, dar .... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Lăsați-l, să vă răspundă. Domnule Cosma, vă rog să-i răspundeți doamnei 

consilier, câți din acești bani sunt pentru zona medicală, unde trebuie să 
precizăm doamna Calo, că nu-i numai operația, eu v-am dat un exemplu. Dar, 
sunt medicamente susținătoare de efort, sunt multe alte lucruri, vitamine. La 
povestea aceasta, vă spune domnul Cosma, vă rog.    

Vasile Eugen Cosma: - director - 
Înainte de a răspunde la întrebare punctual... taxele de arbitraj conțin alte 

cheltuieli care și acestea... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule Cosma, ați primit o întrebare. Domnule Cosma, răspundeți la 

întrebare?  
Vasile Eugen Cosma: - director - 
Deci, din cei 538 de mii de lei, da, de la „alte cheltuieli”... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ce cheltuieli aveți la servicii medicale? A întrebat clar, românește, doamna 

Calo. 
Vasile Eugen Cosma: - director - 
Serviciile medicale au fost 121 de mii de lei. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
121 de mii de lei din cei 530 și cât sunt, doamna Calo? 
Viorica Calo: - consilier județean - 
538.816, da. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Așa. Domnule Cosma, învățați-vă să răspundeți că dumneavoastră nu 

faceți dezbateri în ședințele de consiliu. Bun. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
OK, mulțumesc pentru răspuns. 
Emil Radu Moldovan: - președinte – 
Bine. Vă mulțumesc și eu. Stimați colegi, vă rog să votați.  
Cu 30 de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectul de hotărâre a 

fost adoptat. 
Mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria. A votat „abținere” doamna consilier județean 
Calo Viorica.)  

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
5.  Proiect de hotărâre nr.VIII/15932 din 11.07.2023 privind 

aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al orașului Năsăud a bunurilor aferente infrastructurii 
punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe terenurile proprietate 
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publică a orașului Năsăud, în cadrul proiectului „Sistem de 
management integrat al deșeurilor solide în județul Bistrița-Năsăud” 
 Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/15960 din 11.07.2023 privind 

aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al orașului Sângeorz-Băi a bunurilor aferente 
infrastructurii punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe 
terenurile proprietate publică a orașului Sângeorz-Băi, în cadrul 
proiectului „Sistem de management integrat al deșeurilor solide în 
județul Bistrița-Năsăud” 
 Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  7. Proiect de hotărâre nr.VIII/15930 din 11.07.2023 privind 
aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al comunei Maieru a bunurilor aferente infrastructurii 
punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe terenurile proprietate 
publică a comunei Maieru, în cadrul proiectului „Sistem de 
management integrat al deșeurilor solide în județul Bistrița-Năsăud” 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  8. Proiect de hotărâre nr.VIII/15956 din 11.07.2023 privind 
aprobarea trecerii din domeniul public al județului Bistrița-Năsăud în 
domeniul public al comunei Negrilești a bunurilor aferente 
infrastructurii punctelor de colectare a deșeurilor realizate pe 
terenurile proprietate publică a comunei Negrilești, în cadrul 
proiectului „Sistem de management integrat al deșeurilor solide în 
județul Bistrița-Năsăud” 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  9. Proiect de hotărâre nr.VIII/16665 din 19.07.2023 privind 
actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți obiectivului de 
investiții „Modernizare DJ173B, km 2+728-10+000, Bistrița-Tărpiu, 
judeţul Bistrița-Năsăud” 
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil  
  Comisia economică - aviz favorabil 

 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  10. Proiect de hotărâre nr.VIII/16745 din 20.07.2023 privind 
declanșarea procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată 
situate pe amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes 
județean „Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, 
județul Bistrița-Năsăud” 
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
  Comisia economică - aviz favorabil 
  Comisia de urbanism - aviz favorabil 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
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(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 
doamna Sigmirean Doina-Maria)  

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  11. Proiect de hotărâre nr.VIII/16747 din 20.07.2023 privind 
aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al Municipiului 
Bistriţa, de trecere, din domeniul public al Municipiului Bistriţa în 
domeniul public al Județului Bistrița-Năsăud, a unor suprafețe de 
teren din imobilele înscrise în C.F. nr.72968, nr.72923 și nr.75512 
Bistrița, situate pe coridorul de expropriere al lucrării de utilitate 
publică „Modernizare DJ 173B, km 2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, 
județul Bistrița-Năsăud” 
  Comisia de urbanism - aviz favorabil  
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  12. Proiect de hotărâre nr.VIII/16749 din 20.07.2023 privind 
aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al Comunei 
Dumitra, de trecere, din domeniul public al Comunei Dumitra în 
domeniul public al Județului Bistrița-Năsăud, a unei suprafețe de teren 
din imobilul înscris în C.F. nr.27264 Dumitra, situată pe coridorul de 
expropriere al lucrării de utilitate publică „Modernizare DJ 173B, km 
2+728 - 10+000, Bistrița-Tărpiu, județul Bistrița-Năsăud” 
  Comisia de urbanism - aviz favorabil  
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  13. Proiect de hotărâre nr.IX/16646 din 19.07.2023 privind 
aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al serviciilor 
sociale cu cazare: „Casa de tip familial nr.1 Teaca” și „Casa de tip 
familial nr.2 Teaca” din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială 
și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 
  Comisia de administrație - aviz favorabil  
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  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
 Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
 Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 14. Proiect de hotărâre nr.IX/16956 din 24.07.2023 pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.177/2022 privind exprimarea acordului Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud pentru participarea Județului Bistrița-Năsăud la 
implementarea proiectului din Investiția I.4 „Implementarea a 3.000 
km de trasee cicloturistice la nivel național” finanțat din PNRR, 
Componenta 11 – Turism și cultură 
 Comisia economică - aviz favorabil 
 Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 

  Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria)  
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  15. Proiect de hotărâre nr.VIII/16962 din 24.07.2023 privind 
aprobarea contractării unui împrumut în valoare de 15.000.000 lei, în 
conformitate cu prevederile art.1 din Ordonanţa de urgenţă a 
Guvernului nr.24/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare destinate 
acordării unor împrumuturi din Trezoreria Statului, cu modificările și 
completările ulterioare 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 
  Comisia economică - aviz favorabil 
 Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

 Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 

  Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi.  
Cu 28 de voturi „pentru”, 1 „abținere” și 2 consilieri județeni care 

nu au votat, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc! 
(Au votat verbal următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru și 

doamna Sigmirean Doina-Maria. A votat „abținere” domnul consilier județean 
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Rus Marin-Vasile. Nu au votat următorii consilieri județeni: domnul Moldovan 
Florin-Cristian și domnul Pintea Vasile-Lucian.)  

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 16. Diverse 
 Sunt dator cu un răspuns domnului consilier Samuel Coman. Sunt întru 
totul de acord cu dumneavoastră, domnule Coman, că decidenții politici, de la 
nivelul coaliției PNL-PSD sau PSD-PNL, cum vreți s-o numiți, trebuie să ia toate 
măsurile care se impun ca absolut toți banii care sunt alocați României prin 
PNRR sau fondurile structurale, prevăzute în exercițiul financiar 2021-2027, 
trebuie să ajungă în România, pentru dezvoltarea comunităților. România are 
nevoie vitală, știți și dumneavoastră că Parlamentul a votat o lege, în urma 
discuțiilor făcute cu Banca Mondială și cu Comisia Europeană, în ceea ce privește 
rezolvarea problemelor pensiilor speciale. Din păcate pentru noi toți, și, spun 
lucrul ăsta cu mare regret, Curtea Constituțională a decis alaltăieri, cred că... nu, 
ieri, pe 26, că amână până pe 2 august, termenul de pronunțare la Contestația 
făcută de Înalta Curte de Casație, dacă nu mă înșel, pe legislația adoptată de 
Parlament. Am văzut declarațiile Primului ministru, ale fostului Prim-ministru și 
președinte al PNL și al Senatului, domnul Ciucă, ale fostului ministru al muncii, 
ale actualului ministru al muncii, că sunt pregătiți ca, imediat după ce Curtea 
Constituțională se va pronunța, dacă este nevoie să convoace Parlamentul 
României într-o sesiune extraordinară și să rezolve problema pensiilor speciale, 
care este jalon cu termen, dacă nu mă înșel eu, 31 august sau începutul lunii 
septembrie.  

Punctual, legat de finanțare, de întrebarea dumneavoastră legată de 
finanțare, Consiliul Județean Bistrița-Năsăud a semnat un contract de finanțare 
cu Guvernul României, domnule Coman, în urmă cu vreo 2 luni de zile, dacă nu 
mă înșel, la Mureș, prin care Guvernul României se angajează să finanțeze cu 
circa 100 de milioane de euro, lucrările care au fost licitate, proiectate la 
construcția unui pavilion nou și la reabilitarea integrală a pavilionului vechi al 
Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița.  

Am auzit și eu... dar, de regulă la politicienii din opoziție, nu la cei de la 
guvernare, că nu mai este PNRR, că e blocat, că nu sunt bani, că nu știu pe 
unde, lucru care este profund fals. Noi suntem în ultimele clarificări pe care 
colegii noștri le-au făcut ieri, doamna Parasca, pentru prima plată care este 
contravaloarea proiectului tehnic. Deocamdată aceasta am depus-o, urmează 
pentru că s-au făcut mai multe lucrări în cursul acestei luni, să primim alte 
situații de lucrări. Eu, unul, nu am rezerve că nu vor fi bani. Că există riscul ca 
anumite fonduri alocate prin PNRR, dacă, onor, Guvernul României, conducerea 
României, Parlamentul României nu vor rezolva angajamentele făcute de către 
România, în cererea de finanțare pentru programul național de redresare și 
reziliență, nu exclud varianta aceasta. Nu sunt eu Mafalda, să pot să știu ce se 
va întâmpla. Dar, vă mărturisesc că n-am nici un fel de emoție că finanțarea, 
pentru cea mai mare importantă finanțare, pentru așa cum am spus, noul 
pavilion al Spitalului Clinic Județean de Urgență și reabilitarea integrală care va 
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aduce condițiile de tratare a bolnavilor, condițiile hoteliere, condițiile de muncă a 
celor care lucrează în Spitalul Clinic Județean de Urgență Bistrița la cele mai 
înalte standarde, nu vor fi finalizate. Am avut o discuție cu constructorul, dacă 
bunul Dumnezeu ne ajută, pentru că vedeți ce se întâmplă în ultima perioadă, 
legat de schimbările climatice, de furtuni, de ce minuni se întâmplă în țară și la 
noi în județ... În mod normal, dacă nu vor apărea sincope majore, pentru că, 
aici, sunteți cu toții din județul Bistrița-Năsăud ... că la simpozionul cu medicii, 
nu au înțeles ce înseamnă să pui struțul. Deci, undeva până de Crăciun avem 
acoperit noul pavilion și, punem struțul, împreună, cu toții. Pe doamna Calo o să 
o rog să meargă să aleagă florile de câmp, să le culeagă, de pe acum. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Dar, de unde știți că îmi plac florile de câmp? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
N-am știut, dar mai bănuiesc și eu. Deci, rugămintea la dumneavoastră, 

când mai ieșiți în natură, să culegeți un buchet frumos de flori de câmp, pe care 
să-l punem, eu îl leg de băț și se pune în struțul...  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Trebuie să-l culegeți dumneavoastră, nu eu. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vai de mama noastră, n-am vreme, dar ce să facem? Și, eu sincer, nu am 

emoții că lucrurile nu se vor derula în mod normal. Am fost printre primii care au 
semnat contractul, suntem avansați, se lucrează. Știți că, la fiecare început de 
investiție sunt foarte multe lucruri care mai trebuie puse de acord între 
beneficiar, în cazul de față Spitalul Clinic Județean de Urgență Bistrița, 
finanțator, constructor, proiectant... toate lucrurile s-au finalizat. În momentul 
de față, toată lumea este în acord, de la tipul de construcții, la ce conține 
construcția, la echipamente, la tot ce este prins în acest contract și eu sunt 
foarte optimist că până la finalul anului vom avea ridicată clădirea pavilionului 
nou. Și, sper ca undeva, până la finalul anului 2024, prima parte a anului 2025, 
să putem să fim printre primele proiecte, dacă nu primul proiect finalizat și 
recepționat cu finanțare prin PNRR.  

Dar în concluzie, sunt întru totul de acord cu dumneavoastră că, este 
profund incorect și nedrept ca pensiile dintr-un anumit domeniu, să fie de, nu 
știu, 20 și ceva de mii media pe lună și pensia minimă din România e 1.000 de 
lei. Și, cred că ar trebui să fim mai solidari unii cu alții și, cei care conduc 
România, astăzi, atât la nivel guvernamental, cât și parlamentar au această 
obligație să rezolve situații care trenează de foarte mulți ani.  

Vă rog, dacă altcineva dorește să intervină? Singura rugăminte, numai pe 
rând. Tot timpul, întâietate are doamna Calo și după aceea, cine urmează.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Deci, nu sunteți supărat pe mine, n-aveți de ce. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Păi n-am motiv, cum să mă supăr?  
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Viorica Calo: - consilier județean - 
La „diverse”, de mult am fost eu pregătită să vă rog, problema care vreau 

să vă zic, dar acum a venit momentul pentru că nu sunteți supărat pe mine. Nu 
știu ceilalți colegi cu laptopurile cum se descurcă. Eu lucrez pe laptopul ce l-am 
primit de la dumneavoastră de la consiliul județean. M-am interesat de la toți 
care lucrează în sistemul de IT, să știți că de multe ori mă descurc foarte greu și 
foarte greu muncește. Este depășit deja de termen. Toate laptopurile care le 
aveți, sunt depășite de termen, cu mult, de mult deja. Și, aș veni cu rugămintea 
dacă puteți să faceți o investiție, dacă se poate, pentru anul acesta, cu 
schimbarea laptopurilor, pentru că ne trebuie să fie și mai rapide. Eu foarte greu 
lucrez câteodată cu el, foarte greu deschid și, bineînțeles, cu sistemul on-line... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Am înțeles.  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Rugămintea mea, dacă se poate, anul acesta să găsiți fonduri și pentru 

laptopuri. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Am înțeles. Doamna director Parasca, cu domnul George, colegul nostru 

de la IT, să faceți o analiză, vă rog frumos, să vedem ce putem face. Sunt și 
proiecte, o groază, pe digitalizare, pe alte... dacă putem scrie un proiect să ne 
îmbunătățim sistemul de comunicare și ce avem, dacă nu, ce înseamnă achiziția 
și schimbarea laptopurilor colegilor noștri.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Să faceți un calcul să vedeți de câte avem nevoie... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu fac eu, că fac specialiștii, că eu nu mă pricep, eu sunt cu construcțiile.  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Da, cu construcțiile, haideți, domnule președinte! Mulțumesc. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Doamna Calo, avem specialiști, avem om la IT. Am rugat-o pe doamna 

director economic, să analizeze subiectul, am luat act, că eu sunt disciplinat, nu 
comentez. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Așa, mulțumesc! 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Să trăiți! Cine era următorul? Domnule Dedean, vă rog. 
Ioan Dedean-Bortăș: - consilier județean -  
Domnule președinte, trecând zilnic pe DJ 173C am observat acolo, în 

multe locuri iese apa prin covorul asfaltic. Nu știu, probabil că nu funcționează 
drenurile? Nu știu dacă ați fost, sunt chiar în multe locuri, vreo 30 și ceva de 
locuri am văzut, în care iese apa prin covorul asfaltic. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule director Ceclan, ați auzit ce a spus domnul consilier Dedean? Vă 

rog să vă notați și, la finalul ședinței, să faceți o plimbare pe 173C, să-l sunați și 
pe domnul Dedean, să vă spună prin ce locuri, să vedem ce s-a întâmplat acolo. 
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Domnul director de la Direcția investiții, drumuri județene este aici, 
domnule Dedean, a luat act de sesizare. Vă mulțumim! Și, rugămintea, dacă se 
încurcă pe undeva, pe acolo, să îl ajutați să-l... Am înțeles, domnule Dedean! 

Ioan Dedean-Bortăș: - consilier județean -  
Mulțumesc! 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu vă mulțumesc, altcineva? Da, domnule Cârlig? 
Cristian-Costel Cârlig: - consilier județean - 
O problemă tehnica, poate că greșesc, îmi cer scuze. Noi am votat pe 

ordinea de zi 15 proiecte de hotărâri. Și, din câte am observat eu, sunt 16... 
este și cel de la Beclean cu cele 3 locuințe. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu, la 16 erau diversele. Un proiect de pe ordinea de zi, domnule Cârlig, a 

fost retras, pentru că actualizările de acolo... proiectanții au constatat că au 
niște erori materiale, pe care nu le puteau corecta, până la ședință și, am decis 
să-l retragem să-și facă corecturile și să revină cu el. 

Cristian-Costel Cârlig: - consilier județean - 
Am înțeles, nu știam... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Deci, observația este corectă, dar un proiect a fost retras, domnule Cârlig, 

cel de care vorbiți dumneavoastră cu casele de la Beclean. 
Cristian-Costel Cârlig: - consilier județean - 
Da, da, am înțeles! Mulțumesc! 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Și eu vă mulțumesc! Altcineva, vă rog. Da, domnule Coman! 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean -  

 Domnule președinte, stimați colegi! Am avut o ședință de dimineață ATOP, 
în care eu am cerut acum mai bine de 2-3 luni, să discutăm problema pagubelor 
care sunt în județ, datorită, în special, ursului brun. Este o problemă care din 
păcate, astăzi, o vedem la televizor, cred că în fiecare zi la o televiziune sau la 
alta. Și la noi în județ sunt probleme destul de grave. De unde a pornit aceasta? 
Dacă țineți minte, domnul Ministru Daea, spunea pe la sfârșit de mandat că 
„încet, încet, ne transformăm într-o grădină zoologică”, dacă țineți minte 
sintagma aceasta! Mai mult, ministrul mediului spunea ... trebuie să extragem în 
jur de 400 de urși, a făcut un ordin, pentru că avem la nivelul județului, mi-au 
spus specialiștii, avem 906 urși, din 156 cât ar trebui să fie. Aceasta precizează 
un institut din Brașov, care se ocupă de problemele acestea. Deci, avem un 
număr mult mai mare de urși, astăzi, în județul nostru și în țară.  
 Problema aceasta, sigur că este o problemă tot politică, noi suntem și 
politicieni, domnule președinte, dumneavoastră sunteți politician, și noi suntem! 
Problema aceasta este destul de gravă, să știți, în comunele noastre, pentru că 
noi suntem un județ rural, ne place sau nu ne place. În zona Șieului sunt o 
grămadă de urși, în zona Bârgăului sunt o grămadă de urși și așa mai 
departe...în zona Rodna sau, așa, în mare parte din județ. Deci, au făcut pagube 
anul acesta de 138 de mii de lei!  Sunt în jur de 30 de comune în care au fost 
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intervenții până la ora aceasta, 30 de comune cu pagube de toate tipurile. Deci, 
noi dacă avem în județul nostru 900 și ceva de urși și ar trebui să fie 156, 
gândiți-vă ce dezastru, pentru că ursul este teritorial, are nevoie de spațiu și se 
extinde încet, încet la dumneavoastră în curte, la mine în curte, în anumite zone 
chiar din orașe. Să nu ne mirăm că vedem urs la periferia orașului, pentru că s-
au înmulțit foarte tare și noi trebuie să luăm măsuri.  

Din 2016 nu s-a mai dat voie la recoltări, ceea ce a fost o mare greșeală a 
guvernului de atunci, pentru că recoltările de 300, 400, 500 câte erau în fiecare 
an, în jur de 35 la noi în județ, în fiecare an, în ultimii 50 de ani, aduceau un 
echilibru în județ și urșii rămâneau în zona de munte unde este normal să 
rămână. Astăzi, avem de nu știu câte ori mai mulți urși și s-a blocat totul la nivel 
național. Ultimul ordin, 426 al fostului ministru, s-a trimis la Academia Română. 
Academia Română a găsit că nu trebuie să extragem nici un urs și a blocat 
inclusiv ordinul ministrului. Nu se poate!  

Vedem în țară astăzi, o lipsă de autoritate foarte gravă, domnule 
președinte. Un lucru care o să se repercuteze și asupra noastră, să nu credem 
că noi nu suntem afectați de lucrul acesta, în timp, pentru că se înmulțesc foarte 
tare și ne afectează foarte grav. După părerea mea, noi, ar trebui să trimitem, în 
primul rând la deputații noștri, o hârtie prin care să le cerem să schimbe Legea 
2006, legea vânătorii, să nu trebuiască atâtea entități să-și dea acordul, pentru 
că sunt instituții, cum este Academia Română, nu știu dacă este forumul potrivit, 
ca să ne spună câți urși trebuie să fie în județul nostru. Nu sunt foarte aplecați, 
din păcate, și ne trezim că blochează ceea ce este normal de când e lumea, să 
fie un număr normal de urși în județul nostru. S-au încercat, vedeți, relocări în 
alte state din Europa. Nici un stat din Europa nu a vrut să primească urși din 
România. Deci, dacă avem urși, e bine să-i avem, urși, lupi și așa mai departe, 
animale sălbatice foarte periculoase, măcar să știm să le menținem la un nivel 
acceptabil, să nu ne pună în pericol părinții, bunicii și pe copiii noștri.  

Deci, vă rog, în concluzie, să facem o hârtie oficială la mai multe instituții, 
în principal, la deputații și senatorii noștri din județ, la guvern, ca să schimbe 
legea și să fie mai pragmatici la capitolul acesta, pentru că este o problemă 
destul de gravă. Mulțumesc.         

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Da. Mulțumesc, domnule Coman. Lucrurile sunt cu mult mai grave decât 
ați reușit dumneavoastră să le sintetizați, în intervenția dumneavoastră, pentru 
că, pe lângă urs, e lupul, e râsul, nu mai vorbim acum de vulpi, șacali și din 
păcate câinii abandonați, câinii de la stână ... nu se respectă, e legea junglei. 
Am avut întâlnire cu cei de la Tășuleasa, care mi-au arătat filmări și reclamațiile 
de la oamenii și de la străinii care vin pe Via Transilvanica și care nu mai pot să 
treacă de câini. 

Din păcate, normalitatea pe care ați precizat-o și dumneavoastră și 
conviețuirea omului cu animalul de mii de ani, a fost stopată cu decizia 
Guvernului Cioloș din 2016, cu acele ordonanțe de urgență prin care s-au 
suspendat legi și articole din legi în care nu mai există reguli. Fiecare cioban 
face ce vrea la stână, nu mai își leagă câinii... Înainte, Universitatea de 
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Silvicultură, dacă nu mă înșel din Brașov, împreună cu ICAS-ul, stabileau cotele 
de recoltă. Din păcate, din 2016, nu s-a mai întâmplat lucrul acesta și în cei 7 
ani, s-a întâmplat ceea ce ați spus dumneavoastră și datorită schimbărilor 
climatice, că nu mai avem ierni și o ursoaică în loc să fete un pui, fată trei și 
numărul a ajuns de la numărul optim de 100 și ceva, cât ați spus, la peste 900. 
În România trebuia să fie 1000 și ceva și avem vreo 15000 sau nu știu câți 
avem. Toți partenerii noștri din Europa ne dau sfaturi, cum trebuie noi să 
îngrijim urșii dar, așa cum ați precizat, nimeni, la solicitările ministrului Tánczos 
Barna de a-și exprima acordul de a primi urși sau lupi, nu vrea să îi primească.  

Dacă colegii noștri sunt de acord, domnule Coman, o să-l rog pe George 
să ne inițieze, aici, o procedură de vot cu „pentru” și „împotrivă”, să trimitem o 
solicitare către parlamentarii județului Bistrița-Năsăud, către Parlamentul 
României, către Guvernul României, către Ministerul mediului și să sesizăm 
problemele care într-adevăr sunt în fiecare zi la toate știrile. Ați văzut ursul 
crotaliat adus de la Brașov, în Munții Rodnei, care-i prin case, prin Valea Vinului, 
și, se duc jandarmii, în urma aberației legislative pe care a făcut-o România, 2 
jandarmi cu un pistol și cu primarul, merg pe acolo cu o botă și fugăresc ursul, 
pentru că până vine persoana cu pușca cu tranchilizant ... ursul s-a dus ... dar 
nici măcar atât nu știu, că aceste animale au simțuri supra dezvoltate și se întorc 
foarte repede înapoi de unde l-au dus, dacă acolo știe că găsește hrană.  

Din păcate, unde niciodată în sute de ani nu a existat urs, pe la Micești, pe 
la Budești, în zona de câmpie, astăzi, e dezastru. Oameni în vârstă, zonă mai 
sărăcăcioasă, cotețe sau grajduri din lemn sau din lodbe, care sunt distruse de 
către urs și oamenii se baricadează în casă. Da, a devenit o problemă și 
întrebarea pe care mi-o pun, domnule consilier Coman, este dacă în țara noastră 
oamenii mai contează? Dacă, pe cineva, în țara noastră, mai interesează de 
oameni, că am foarte mari semne de întrebare, dacă pe cineva mai interesează 
de oameni?                      

Samuel-Leon Coman: - consilier județean -            
 Mai este o problemă, că s-a dat un ordin, vedeți 81 din 2020, prin care 
primarii pot să eutanasieze, dar, nu-și asumă din păcate suficient ....   

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Sunt mai multe. Domnule Coman, nu putem pune pe un primar să decidă 
dacă se recoltează ursul. Sunt silvicultori, este Institutul de Cercetare Amenajări 
Silvice (ICAS-ul) al Statului Român, unde sunt profesori, oameni care știu ce au 
de făcut. Nu putem pune primarul să meargă el să zică „împușcă ursul” și după 
aceea vine și îi face dosar penal. Aceasta a fost fuga de răspundere din partea 
decidenților. Singurul lucru care mai trebuia la primari, săracii de ei, că „nu au 
nimic e făcut”, cu ghilimelele de rigoare, să mai rezolve și cu urșii. Deci, e 
singurul lucru care le lipsește, să le dăm și vulpile și șacalii și să le dăm niște 
praștii cu goioabe!   
 La punctul 16 am inițiat un proces de vot, prin care vă rog să vă exprimați 
acordul sau dezacordul cu propunerea făcută de domnul consilier județean 
Coman, de a ne adresa reprezentanților noștri, în Parlamentul României și de a 
scrie în numele plenului consiliului județean instituțiilor abilitate, așa cum v-am 
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spus, începând de la cele 2 Camere a Parlamentului, la Guvern și la Ministerul 
mediului. Eu cred că este o propunere foarte constructivă, eu unul o susțin. 
Dumneavoastră decideți, în consecință, cum considerați. Vă rog să votați.   

Cu 24 de voturi „pentru”, propunerea domnului consilier Coman a 
primit acordul majoritar, covârșitor. 

Colegii de la relații publice și Direcția juridică, administrație locală, vă rog 
să inițiați o scrisoare prin care îi rugăm pe parlamentari și instituțiile care au 
atribuții în domeniu să încerce să nu mai ascundă sub preș, o problemă care a 
devenit deja vitală, în foarte multe localități oamenii nu mai pot ieși noaptea pe 
stradă.  

Bun. Dacă sunt alte intervenții, vă rog? Nu sunt. 
Stimați colegi, vă doresc o după-masă fructuoasă! Doamna Calo, revin cu 

rugămintea să faceți un efort pentru noul pavilion al Spitalului Clinic Județean de 
Urgență Bistrița să adunați un braț de flori de câmp așa frumoase ca 
dumneavoastră ca să-l putem pune sus pe clădire.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Prea multe complimente mi-ați făcut domnule președinte și aștept florile 

de la dumneavoastră! 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Bine, eu trimit un buchet de flori, dar dumneavoastră îmi culegeți florile de 

câmp? 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Aștept florile. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vin numai la schimb cu cele de câmp.  
O zi frumoasă! La revedere! 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1525) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

       PREŞEDINTE,       SECRETARUL GENERAL AL JUDEŢULUI, 
EMIL RADU MOLDOVAN            ALEXANDRINA-CRINA BORȘ       

Aprobat în ședința ordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 31.08.2023 

Verificat: Șef serviciu, Borgovan Paul-Ioan ________ 
Întocmit: Consilier superior, Palade Ionela-Crina ________ 


